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Tajemník Magistrátu města Brna 

Zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z7/31 
konané dne 5. září 2017 

Informativní zpráva 
o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů členů ZMB ze zasedání Zastupitelstva města 

Brna č. Z7/29 konaného dne 20. června 2017 
(Souhrn odpovědí členům ZMB) 

Bc. Roman Onderka, MBA 
- popřál všem členům ZMB příjemné prázdniny. 

Ing. Klára Liptáková 
- poukázala na obtížnou situaci, která vznikne v důsledku uzavírek ulic Karlova a Valchařská 

a požádala vedení města Brna, aby dalo pokyn kompetentním odborům, aby se velmi vážně 
začaly touto situací zabývat. 
/Bc. Matěj Hollan, náměstek primátora - uvedl, že budou řešeny objízdné trasy přes Ochoz 
a Líšeň. Na křižovatce Tomkovo náměstí bude řešena změna signálního plánu tak, aby byla 
větší propustnost a prošetří, zda lze udělat v místě dočasnou zastávku./ 
/Ing. Petr Vokřál, primátor - vyjádřil se k možným objízdným trasám./ 
/Ing. Klára Liptáková — konstatovala, že co se týče objízdných tras, bude se jednat pouze 
o doporučující dopravní značky, takže toto opatření nebude příliš účinné. Je třeba nabídnout 
řidičům objízdné trasy, které mohou být využity v případě zácpy. MC zná minimálně tři 
takovéto komunikace, které mohou být použity./ 
/Richard Mrázek, náměstek primátora - uvedl, že k opatřením řešícím vzniklou situaci bude 
připojen monitoring dopravního toku prostřednictvím mobilních operátorů, na základě, 
kterého by se případně objízdné trasy korigovaly./ 
/Ing. Klára Liptáková - sdělila, že se účastnila jednání s Brněnskými komunikacemi, a. s., ale 
možné objízdné trasy tam řešeny nebyly./ 

Odpověď Richarda Mrázka, náměstka primátora: 
Na základě Vaší interpelace přednesené najednání ZMB konaném dne 20. 6. 2017 ve věci 
postupného uzavření dvou výjezdů z MČ Brno-Maloměřice a Obrany směrem do centra města 
v důsledku realizace staveb na ulici Karlova a Valchařská, Vám sděluji následující. 
Odbor investiční MMB, který je pověřený realizací obou staveb, provedl ve spolupráci 
s Odborem dopravy MMB tyto kroky: 
Realizace obou staveb, jak sama uvádíte, byla navržena tak, aby stavby na sebe postupně 
navazovaly s cílem zajištění vždy jednoho plnohodnotného výjezdu z Vaší městské části. 
Odborem dopravy MMB byla schválena tranzitní objížďková trasa přes obec Ochoz u Brna 
a MČ Brno-Líšeň po silnicích 11/283 a 11/373. Tato objížďková trasa bude mít dlouhodobý 
charakter s ohledem na již probíhající uzavírku místní komunikace na ulici Karlova 
a připravované uzavírky na ulici Valchařská a následné stavby VMO Tomkovo náměstí a ulici 

/As 



Rokytová. Budou upraveny signalizační plány SSZ v křižovatkách při rekonstrukcích ulic 
Karlova a Valchařská. 
K Vašemu podnětu sděluji, že na objížďkové trasy po místních komunikacích přes ul. Zlatníky, 
případně ulicemi Dolnopolní, Baarovo nábřeží, Gargulákova nebo po polních cestách přes 
Panskou líchu, které nemají odpovídající stavebně technické vybavení, nelze převést provoz ze 
silnice II. třídy. Objížďka by nebyla technicky zabezpečena a z hlediska provozu by nebyla 
vyhovující. Variantami objížďkové trasy ul. Zlatníky i ul. Gargulákovou by byla převedena 
doprava do kolizních uzlů (křižovatka Provazníkova/Valchařská/Tomkovo náměstí, křižovatka 
Vranovská/Jugoslávská) s nedostatečnou kapacitou a vznikly by nežádoucí kongesce. 
Převedením tranzitní dopravy do zklidněných oblastí (ulice Dolnopolní, Baarovo nábřeží, 
Gargulákova, Hlaváčova, Zlatníky, Cacovická) s ohledem na dlouhodobý charakter 
objížďkových tras by také byla vytvořena tzv. nová hluková zátěž z hlediska zákona 
č. 258/2000 Sb., o ochranně veřejného zdraví, pro kterou platí přísné hygienické limity hluku 
a lze stěží očekávat povolení Krajské hygienické stanice Jihomoravského kraje se sídlem 
v Brně, nehledě na pravděpodobný nesouhlas rezidentů a sousední městské části Brno-sever 
s vedením objížďkové trasy uvedenými oblastmi. 
KVaší připomínce k zadávací dokumentaci ke stavbě „Bnio, Valchařská - rekonstrukce 
kanalizace a vodovodu" uvádím, že její součástí byl návrh dopravního značení včetně objízdné 
trasy přes ulici Provazníkovu, Karlovu a Selskou, ke které dala souhlasné stanovisko Policie 
ČR - DI Brno i Odbor dopravy MMB. Před zahájením stavby vybraný zhotovitel požádá Odbor 
dopravy MMB o zvláštní užívání komunikace a aktualizovaný návrh dopravního řešení 
a dopravního značení. Toto je standardní postup u všech staveb. 

Martin Říha 
- konstatoval, že ZMČ Brno-střed rozhodlo o tom, že se nebude realizovat investiční akce 

vybudování mateřské školy Křídlovická, i když celá akce byla investičně připravena. Z tisku 
se dozvěděl, že MČ hodlá investovat do výstavby MŠ v lokalitě nad pivovarem. Požádal 
Mgr. Petra Hladíka, 1. náměstka primátora, o prošetření situace. 
/Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátora - odpověděl, že situaci prověří./ 

Odpověď Mgr. Petra Hladíka, 1. náměstka primátora: 
Chtěl bych Vám odpovědět na Vaši interpelaci, přednesenou najednání Zastupitelstva města 
Brna dne 20. června 2017 ve věci neuskutečněného projektu výstavby mateřské školy při ZŠ 
Křídlovická. 
Vámi prezentovaná problematika sice spadá do kompetence městské části Brno-střed, nicméně 
se mi podařilo získat některé informace v této věci. Z nich vyplývá, že projekt výstavby 
mateřské školy při ZŠ Křídlovická již nemůže být realizován, a to z důvodů, že na místě 
projektované kontejnerové mateřské školy byla vybudována zahrada z evropských dotací 
a s udržitelnosti projektu. 
V ulici Pivovarské má být realizován projekt revitalizace celého prostoru s vybudováním 
dětského a společenského centra, jehož součástí má být knihovna, cvičební sály a další aktivity 
pro děti i mládež. Pokud budou potřebné, mohou zde být vybudovány i dvě třídy mateřské školy 
nebo mateřského centra. 
Vzhledem k tomu že, jak výše uvádím, jsou připravované investice v působnosti městské části, 
doporučuji Vám obrátit se, jako zastupitel městské části Brno-střed, s těmito požadavky 
na Váš úřad, kterým Vám jistě podá podrobnější informace, než jsem Vám schopen já 



poskytnout. Neznám další vazby a konkrétní skutečnosti v této věci, takže nemohu posoudit 
hospodárnost postupu městské části, tím spíše, že původní záměr městské části byl zvolen jeho 
bývalým vedením. Pokud máte pochybnosti o zákonitosti jejího postupu, podejte podnět 
Odboru kontroly Magistrátu města Brna. 

Ing. Naděžda Křemečková 
- vrátila se k projednávaným bodům 63) - 67), zejména k bodu 64) a požádala o odpověď na 

dotaz, kolik nových funkčních míst v souvislosti se sociálními projekty vzniklo v rámci 
Magistrátu města Brna, respektive má vzniknout, a to o seznam ve struktuře - název projektu, 
popis pracovního místa a dobu na od kdy do kdy je toto funkční místo zřízeno, 
a o informaci, co bude s lidmi dál, zda tato sociální služba zanikne. 

- dále požádala o informaci o počtu stížností, které musela řešit policie v domech s nově 
zabydlenými nájemníky, a jaká je platební morálka nově zabydlených nájemníků. Sdělila, že 
se bude takto dotazovat vždy po určitém období. 

Odpověď PaedDr. Jana Poláka, CSc, vedoucího Odboru sociální péče MMB: 
Na základě Vašeho dotazu na zasedání ZMB dne 20. 6. 2017 zasíláme přehled funkčních míst 
v rámci projektů KPSVL dle Vašich požadavků, popis situace po ukončení projektů, počet 
stížností řešených PČR/MP Brno a platební morálku domácností v rámci projektu Rapid 
Re-housing. 
Název projektu: Asistenti prevence kriminality v Brně. 
Funkční místo: Asistent prevence kriminality (nově 6 k již stávajícím dvěma) (MP Brno). 
Popis FM: 
• Poskytuje asistenci strážníkům MP Brno. 
• Spolupracuje s mentorem MP Brno a plní jím svěřené úkoly, 
• Svou činnost směřuje zejména do oblastí sociálně vyloučených lokalit, kde se podílí 

na monitoringu a upozorňování na porušování vyhlášek města a zákonů, mediaci konfliktů, 
předávání získaných informací možného protiprávního jednání obyvatel sociálně 
vyloučených lokalit MP Brno, PČR. 

Doba zřízení funkčních míst: 1. 1. 2018 - 31. 12. 2020. 

Název projektu: Podpora zaměstnanosti znevýhodněných osob na území města Brna. 
Funkční místo: Koordinátor pro zaměstnanost/metodik (OSP MMB). 
Popis FM: 
• Aktivně spolupracuje s Úřadem práce a městskými a.s. a p.o. v oblasti veřejné služby. 
• Koordinuje aktivity v rámci projektu. 
• Řídí Poradce v oblasti zaměstnanosti. 
• Aktivně spolupracuje a komunikuje se zapojenými aktéry. 
• Monitoruje, vyhodnocuje vývoj situace v projektu. 
• V případě problémů navrhuje řešení situace. 
• Vytváří a udržuje databázi klientů a pracovních pozic. 
• Vytváří metodiky pro práci s dlouhodobě nezaměstnanými osobami. 
• Podílí se na vytvoření Lokální sítě pro zaměstnanost. 
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Doba zřízení funkčního místa: 
• 1.6. 2017-31. 12. 2017 (hrazeno z rozpočtu města). 
• 1.1. 2018-31.12. 2020 (hrazeno z projektu). 

Funkční místo: Poradce v oblasti zaměstnanosti (OSP MMB) (celkem 3). 
Popis FM: 
• Aktivně pracuje s klienty a mentory zapojenými do projektu. 
• Zjišťuje anamnézu klientů a sestavuje individuální vzdělávací plán. 
• Po dobu setrvání klienta v projektu vystupuje jako jeho klíčový sociální pracovník. 
Doba zřízení funkčního místa: 1.1. 2018-31. 12. 2020. 

Název projektu: Podpora stabilizace ohrožených rodin I. a II.. 
Funkční místo: Odborný metodický garant (OSP MMB). 
Popis FM: metodicky vede jednotlivé poskytované služby a spolupracuje s jednotlivými 
vedoucími služeb i realizátory projektu (MČ). 
Funkční místo: Koordinátor (OSP MMB). 
Popis FM: koordinuje realizaci aktivit, zajišťuje administrativní a organizační stránku projektu. 
Doba zřízení funkčních míst: 1.1. 2018 - 3 1 . 12. 2020. 
Pozn.: Další FM budou vznikat přímo na MČ. 

Název projektu: Pilotní testování rychlého zabydlení rodin s dětmi (Rapid Re-housing). 
Funkční místo: Metodický garant sociální práce (OSP MMB) (celkem 2, 1 pro dospělé a 1 pro 
děti). 
Popis FM: 
• Aktivně spolupracuje a komunikuje se zapojenými aktéry (včetně rodin). 
• Monitoruje, vyhodnocuje vývoj situace v projektu. 
• V případě problémů navrhuje řešení situace. 
Doba zřízení funkčních míst: 1. 4. 2016 - 31. 3. 2018 

Název projektu: Pilotní testování koncepce sociálního bydlení v Brně (+ Housing first). 
Funkční místo: Garant lokální koncepce (OSP MMB). 
Popis FM: 
• Zastřešuje po odborné stránce tvorbu koncepce, analýz, metodik, evaluace. 
• Vede tým sociálních pracovníků pro oblast dostupného bydlení. 
• Je kontaktním pracovníkem s MPSV. 
Funkční místo: Sociální pracovník (celkem 7) (OSP MMB). 
Popis FM: 
• 4 pracovníci budou poskytovat podporu klientům v rámci větve Housing First. 
• 3 pracovníci budou poskytovat podporu klientům v rámci dostupného bydlení. 
Doba zřízení funkčních míst: 1. 4. 2017 - 31. 3. 2020. 
Funkční místo: Vedoucí referátu pro sociální integraci (OSP MMB). 
Popis funkčního místa: zajišťuje realizaci větve Housing First včetně řízení 4 sociálních prac. 
Doba zřízení funkčního místa: 1. 1. 2017 (na dobu neurčitou, hrazeno z rozpočtu města). 

Název projektu: Komplexní podpora bydlení na území města Brna. 
Funkční místo: Metodický garant (OSP MMB). 
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Popis FM: 
• Aktivně spolupracuje a komunikuje se zapojenými aktéry (včetně rodin). 
• Monitoruje, vyhodnocuje vývoj situace v projektu. 
• V případě problémů navrhuje řešení situace. 
Funkční místo: Sociální pracovník (OSP MMB) (celkem 4). 
Popis FM: Poskytují komplexní podporu prostřednictvím sociální práce klientům v projektu. 
Doba zřízení funkčního místa: 1. 1. 2018 - 31. 12. 2020. 
Funkční místo: Pracovník pro styk s pronajímateli (OSP MMB). 
Popis FM: 
• Spolupracuje s pronajímateli na soukromém trhu. 
• Podílí se na vytváření databáze pronajímatelů ochotných zapojit se do projektu. 
Funkční místo: Právník (OSP MMB). 
Popis FM: 
• Zajišťuje právní poradenství klientům a sociálním pracovníkům v rámci projektu. 
• Garantuje znění nájemních smluv v souladu s NOZ. 
• Poskytuje dluhové poradenství a odpovídá za podání návrhů na povolení oddlužení. 
Doba zřízení funkčních míst: 1. 1. 2018 - 31. 12. 2020. 

Název projektu: Prevence ztráty bydlení v Brně. 
Funkční místo: Koordinátor prevence ztráty bydlení (BO MMB). 
Popis FM: zajišťuje koordinaci celého projektu. 
Funkční místo: Terénní sociální pracovník (OSP MMB). 
Popis FM: zajišťuje terénní sociální práci v projektu ve věci oddlužování klientů. 
Doba zřízení funkčních míst: 1. 9. 2017 - 31. 8. 2020. 

Název projektu: Integrace cizinců ve městě Brně - analýza komunit. 
Funkční místo: Poradce pro cizince (OSP MMB). 
Popis FM: 
• Koordinuje realizaci projektu. 
• Podílí se na přípravě projektů zaměřených na integraci cizinců. 
• Poskytuje poradenství cizincům, kteří se obrátí na OSP MMB. 
• Spolupracuje s aktéry integrace cizinců na území SMB (PČR, MV ČR, MP Brno, NNO, 

atd.). 
Doba zřízení funkčního místa: 1. 6. 2017 - 31. 12. 2017. 

Název projektu: Zvyšování interkulturní prostupnosti veřejných institucí ve městě Brně. 
Funkční místo: Odborný garant interkulturní práce a metodik práce s klienty (OSP MMB). 
Popis FM: Koordinuje projekt, řídí tým interkulturních pracovníků, zajišťuje tvorbu metodik. 
Funkční místo: Interkulturní pracovník (celkem 4, jazyky: ukrajinština, vietnamština, 
rumunština, arabština) (OSP MMB). 
Doba zřízení funkčního místa: 1. 1. 2018-31. 12. 2019. 
Popis FM: 
• Poskytuje úředníkům asistenci při jednání s cizinci, 
• Aktivně monitoruje situaci v dané jazykové komunitě cizinců, 
• Jedná se zástupci komunit (opinion leadery), 
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• Spolupracuje s PČR, MP Brno a MV ČR v oblasti integrace cizinců, 
• Podílí se na vytváření koncepčních dokumentů v oblasti integrace cizinců. 
Doba zřízení funkčních míst: 1. 10. 2017 - 30. 9. 2019. 

Funkční místa po skončení projektů: 
U projektů KPSVL se jedná o tzv. „měkké" neinvestiční projekty. Hodnotící a kontrolní orgán 
(ministerstva) tudíž nevyžaduje udržitelnost. V každém projektu dojde před jeho ukončením 
k celkové evaluaci, na základě které by měla být prokázána potřebnost/nepotřebnost udržování 
případných následných aktivit z rozpočtu města/návazného projektu hrazeného z evropských 
fondů. Tyto evaluace budou předloženy voleným orgánům města společně s návrhem, zda li 
by aktivity měly zaniknout, či nikoli. Finální rozhodnutí tak bude na zastupitelích města Brna. 

Stížnosti řešené PČR/MP Brno: 
K26. 6. 2017 eviduje OSP MMB dvě situace (duben a květen), které musela řešit policie. 
V obou případech byla zavolána policie samotnou klientskou rodinou projektu. V prvním 
případě se jednalo o uklidnění sporu mezi členy domácnosti klientské rodiny. V druhém případě 
se jednalo o konflikt mezi klientskou rodinou a nájemníky, kdy byla policie přivolána 
po slovním napadením klientské rodiny ze strany nájemníka. V obou případech byla situace 
ze strany policie vyřešena monitoringem a domluvou. K závažné situaci tak ani v jednom 
případě nedošlo. 

Platební morálka rodin v projektu: 
Ke dni 26. 6. 2017 je v projektu celkem 50 domácností. Z tohoto počtu: 
• 33 domácností má řádně zaplaceno nájemné včetně služeb (bez dluhů). 
• 8 ze 17 domácností dluží částku nepřevyšující 1 měsíční nájem. 
• 7 ze 17 domácností dluží více jak 1 měsíční nájem. 
• 2 ze 17 domácností dluží více jak 2 měsíční nájmy. Tyto dva případy jsou závažné aje zde 

reálné riziko neprodlouženi nájemní smlouvy. 

Příčiny vzniku dluhů u některých domácností: 
• 6 ze 17 domácností dluží kvůli zpožděné výplatě dávek na bydlení (příspěvek a doplatek 

na bydlení). Ve 4 domácnostech bude vyplacena dávka zpětně za více měsíců, čímž 
by se měl dluh eliminovat ke konci července 2017. V 1 případě se prověřuje, zda li nedošlo 
ze strany Úřadu práce ČR k chybnému výpočtu doplatku na bydlení. 

• Ve 4 domácnostech ze 17 nepokrývají dávky na bydlení výši nájmu. Je zde snaha 
jak ze strany domácností tak i sociálních pracovníků zajistit zvýšení příjmu za účelem 
pokrytí výše nájemného. Dvě domácnosti si zajistily příjem ze zaměstnání. Dá se tak 
očekávat umoření dluhu v následujících měsících. 

• Ve 3 domácnostech ze 17 byla odeslány dávky na bydlení po splatnosti z účtu Centra 
sociálních služeb, které dávky obdrželo až koncem měsíce. Dá se tak očekávat, 
že v dohledné době dojde ke snížení či umoření dluhu. 

• Ve 4 domácnostech ze 17 jsou příjmy domácností nestabilní a tak rodiny nejsou schopny 
odhadnout výši prostředků, které budou muset vynaložit na bydlení mimo dávky, které 
se k bydlení vztahují. K doplacení v těchto případech dochází v následujících měsících. 



JUDr. Robert Kerndl 
- dotázal se, zda má maketa Německého domu umístěná na Moravském náměstí veškerá platná 

povolení a pokud ne, tak o sdělení, z jakého důvodu tento objekt nepodléhá této povinnosti. 
- dotázal se, jaké jsou celkové náklady spojené s instalací Christofa Zwienera pod názvem 

„Z čistá jasná" umístěné na Nádražní ulici; tedy zejména odměna autorovi, náklady spojené 
s instalací, včetně veškerých provozních nákladů; a upozornil, že u některých občanů 
vzbuzuje tato instalace strach. 
/Ing. Petr Vokřál, primátor - uvedl, že druhá záležitost bude prověřena a bude na ni 
odpovězeno. První záležitost bude znovu prověřena./ 

Odpověď Ing. Petra Vokřála, primátora: 
Na zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z7/29 konaném dne 20. června 2017 j ste v rámci bodu 
„Dotazy, připomínky a podněty členů ZMB" požádal o informace ohledně platných povolení 
k instalaci makety Německého domu na Moravském náměstí a ohledně projektu Christofa 
Zwienera Z čistá jasná, který je v rámci akce Sochy v ulicích instalován na ulici Nádražní. 
K Vašemu prvnímu dotazu uvádím: 
Před postavením dočasné scénické instalace Meeting Brno Point, jehož jedním z osmi prvků 
představujících historické podoby náměstí v 19. a 20. století je lešení ztvárňující obrys domu, 
proběhla jednání mezi ÚMČ Brno-střed, TIC Brno, Meeting Brno z. s. a atelierem 
Chybík + Kristof. Výsledkem jednání bylo konstatování, že dočasná instalace scénická jak svou 
formou, tak i náplní spadá do kategorie scénických staveb pro divadlo, dle § 79 odst. 2 písm. 
h) platného stavebního zákona. Podle výše uvedeného výkladu tyto scénické stavby rozhodnutí 
o umístění stavby ani územní souhlas nevyžadují. Na základě toho byla podána žádost 
o povolení záboru na Moravském náměstí na Odbor životního prostředí ÚMČ Brno-střed, který 
povolení k záboru obsahující přesný popis konstrukce scénické instalace dne 21. 4. 2017 bez 
námitek vydal. 
Dne 16. 5. 2017 stavební firma předala hotovou prostorovou konstrukci včetně technické 
charakteristiky, posouzení zatížení konstrukce, grafického výstupu zatížení dílců, předávacího 
protokol a protokolu o měření uzemnění. 
Stavební úřad dne 9. 6. 2017 provedl kontrolní prohlídku, na základě které dne 16. 6. 2017 
doručil TIC Brno Oznámení o zahájení řízení o nařízení odstranění stavby. 
Podle paragrafu 129 odstavec 2 stavebního zákona může vlastník podat ve lhůtě 30 dnů od 
zahájení řízení žádost o dodatečné povolení stavby. 
TIC Brno zváží, zda v zákonné lhůtě požádá nadřízený orgán, tedy Odbor územního 
a stavebního řízení Magistrátu města Brna (OUSR MMB) o názor, zda prostorová konstrukce 
spadá do kategorie scénických staveb pro divadlo, film a televizi dle § 79 odst. 2 písm. h) 
platného stavebního zákona. V případě, že instalace do této kategorie dle názoru OUSR MMB 
nespadá a rozhodnutí o umístění stavby a územní souhlas vyžaduje, podá TIC Brno žádost 
o dodatečné povolení stavby. 
Podklady k Vašemu druhému dotazu, tedy stanovení celkových nákladů na projekt Christofa 
Zwienera Z čistá jasná, Vám zasílám v příloze. 

Stanovení celkových nákladů na projekt Christofa Zwienera Z čistá jasná, tvoří přílohu č. 1 této 
informativní zprávy. 



Bc. Roman Onderka, MBA 
- požádal o přesný písemný přepis z dnešního zasedání zastupitelstva od 15:30 do 15:47 hod. 

Odpověď Ing. Petra Vokřála, primátora: 
Na zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z7/29 konaném dne 20. června 2017 j ste v rámci bodu 
„Dotazy, připomínky a podněty členů ZMB" požádal o přesný písemný přepis z tohoto 
zastupitelstva od 15,30 do 15,47. Tento přepis Vám zasílám v příloze. 

Přesný písemný přepis z tohoto zastupitelstva od 15:30 do 15:47 hod., tvoří přílohu č. 2 této 
informativní zprávy. 

Martin Říha 
- poukázal na to, že projektová dokumentace a příprava výstavby MŠ Křídlovická stála město 

1,5 milionu korun, záležitost by bylo potřeba prošetřit. 
/Ing. Petr Vokřál, primátor - popřál členům ZMB krásné prázdniny a informoval o možném 
konání mimořádného zastupitelstva dne 25. července 2017 ve 13h./ 

Seznam příloh k informativní zprávě: 
Příloha č. 1 - Stanovení celkových nákladů na projekt Christofa Zwienera Z čistá jasná 
Příloha č. 2 - Přesný písemný přepis z tohoto zastupitelstva od 15:30 do 15:47 hod. 

Ing. Pavel Loutocký v. r. 
tajemník MMB 

Zpracováno z podkladů jednotlivých zpracovatelských útvarů MMB: 
Monika Bočková 
Organizační odbor MMB 
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Příloha č. A k informativní zprávě 

Bmo Art Open-Sochy v ulicích 

Rozpočet díla 

Christof Zwiener /D/ Z čistá i asna 

cestovní náklady únor 2017 3 809 /hledání prostoru v centru města pro instalaci/ 
cestovní náklady červen 2017 11 045 
licenční smlouva 92 917 /z toho si koupil dva reproduktory, nechal 

realizovat nahrávku a nastříhat ve zvuk studiu / 
zvukový kabel 2 063 
elektroinstalace a revize 9 591 

celkem: 119 425 

Z toho cca polovina se hradí z dotace Česko-německého fondu budoucnosti. K vyúčtování 
dotace dojde po ukončení BAO, pak budou znám a přesnější čísla o užití dotací. Celková 
dotace ČNFB na 2 německé umělce vystavující na BAO letos činí 117 tisíc korun. 
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Příloha č. *- k informativní zprávě 

Bc. Roman Onderka. MBA 
Musím se přiznat, pane primátore, že jsem ani ve snu netušil, co může udělat jeden otazník u 
materiálu na zasedání zastupitelstva. Každopádně, přiznám se, že mám pro vás dvě zprávy, 
jednu dobrou a jednu špatnou. Ta dobrá zpráva je, že dneska nebudu mít žádnou interpelaci na 
vás ani na vašeho kolegu z vedení města. Ta špatná pro vás je, že si je všechny nechám na září, 
o to jich bude více, a to je asi tak k dnešnímu zastupitelstvu všechno. Možná jsme si to trošku 
protáhli, ale chci vás upozornit, že je tady opravdu příjemněji než venku. To je za prvé a za 
druhé, doufám, že počasí vydrží a chtěl bych popřát nejen vám, ale všem zastupitelům města 
Brna pěkné prázdniny. 

Primátor města Brna 
Já vám děkuji. Kolegyně Liptáková. 

Ing. Klára Liptáková 
Ještě jednou, dobré odpoledne všem.-Pane primátore, vážená rado, já bych potřebovala mluvit 
ještě velmi stručně o situaci, kterou tady představil už jeden z občanů městské části Maloměřice 
a Obrany, protože se domnívám, že jsem jako zastupitel a současně jako starosta této městské 
části bezvýsledně využila všechny korektivní a efektivní komunikační postupy a nepodařilo se 
mně dosáhnout čehokoliv. Jde o to, že tak, jak už tady bylo řečeno, od 1. července, tedy od 
prázdnin má být na dva měsíce uzavřen jeden ze dvou výjezdů z městské části Maloměřice a 
Obrany, a to ulice Karlova a následně má navazovat na více než rok uzavírka ulice Valchařské. 
Jak jsem zjistila, nejsou plánovány žádné objízdné trasy, vyjma toho, že se napsalo, že objížďka 
Karlovy je po Valchařské a obráceně, což ale vůbec nemůže fungovat, protože obě tyto trasy 
jsou na maximální výši své kapacity, nebo spíš ji už dnes přesahují. Takže po zkušenostech se 
obávám, že při uzavření této krajské silnice 2. třídy, tedy výpadovky severovýchodním směrem 
z Brna 374/2 dojde k víc než pětikilometrovým kongescím. Zvláště ve školním roce. tedy od 
září. Kdyby šlo skutečně jenom o uzavírku dvouměsíční, řekněme té Karlové, tak věřím, že by 
to obyvatelstvo městské části se skřípěním zubů zvládlo. Ale protože bude následovat ještě víc 
než na rok Valchařská a nejsou plánovány objízdné trasy, tak se obávám velkých těžkostí. 
Protože je to výpadovka, která vlastně do Brna přivádí dopravu z celého regionu. Tedy Bílovic, 
Kanic, Řícmanic, Ochoze a podobně. Takže bych poprosila vedení Bma, aby laskavě dalo 
pokyn kompetentním odborům, aby se velmi vážně začaly touto situací zabývat. Já jsem o tom 
jednala, jak na odboru dopravy, tak na odboru investic a zjistila jsem, že vlastně ani EURO VIA 
ani FIRESTA, která je zhotovitelem Valchařské, v podstatě ve vysoutěžené zakázce neměly 
vůbec položku na objízdné trasy a na nějaké vícenáklady s tímto spojené a vzhledem k tomu, 
že ty uzavírky budou začínat, tak je skutečně nutné se touto věcí vážně zabývat, protože dojde 
k velkým problémům. Tady na základě toho, eště prosím jenom větičku. Poukazuji na tuto 
situaci proto, že jenom když došlo ke ztíženému výjezdu kvůli problémům na Velkém 
městském okruhu, tak byly kolony od vlastně Valchařské, tedy od vjezdu do tunelu na Tomkově 
náměstí až nahoru do Bílovic, a to šlo jenom o ztížený výjezd, takže prosím pozornost k této 
věci. Děkuji. 

Primátor města Brna 
Já děkuji, předám slovo kolegovi Hollanovi. 

Bc. Matěj Hollan 
Dobrý den, odbor dopravy v kompetenci nebo v úrovni toho, co má za kompetence, protože to 
není stavba odboru dopravy, tady toto se tou záležitostí i proaktivně zabývá a jasně, že tam 
v těch Maloměřicích to opravdu není jednoduché, když prostě to napojení na město je po těch 
dvou komunikacích. Já s dovolením přečtu to, co mám z minulého týdne před 6 dny od pana 
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inženýra Bielka, pokud došlo k nějakému posunu, tak ho poprosím, aby o tom i zde na 
zastupitelstvu informoval. V pátek byl předloženej návrh uzavírky a plán organizace výstavby, 
teďka u sebe toto nemám, ale mám tady ty informace, co byly před tím. Budou řešeny objízdné 
trasy mimo Brno tak, aby se požívaly trasy přes Ochoz a Líšeň, protože ten obrovskej, tam není 
možný nechat ty lidi, aby přijeli do Obran, protože potom se tam nemůžou tam tudy procpat, 
takže tam bude dopravní značení, bude k tomu informování lidí, aby to objížděli, ano, aby to 
měli jako delší na kilometry, ale aby prostě nejeli do těch Maloměřic, tam jim to nakázat nejde, 
dát tam zákaz vjezdu nejde. Ale jde ty lidi jako co nejvíc ponoukat k tomu, aby toto využívali. 
Což předpokládám, že první den nevyužij ou, takže tam skutečně bude ta jako stokilometrová 
zácpa, ale hned jak si to uvědomí, tak budou hledat nějaké cesty kudy mohou projet. Další věc 
je, co se bude řešit na křižovatce Tomkovo náměstí. Změna signálního plánu tak, aby tam byla 
větší propustnost a tohle jsou hlavní věci co tam lze dělat. Potom je ještě ta věc, kterou já 
s kolegou Alterem řeším a prošetřuju, jestli prostě nejde se domluvit se ŽSDC, aby tam tu 
dočasnou zastávku udělali. Jako asi jsem spíš řekněme, že jsem k tomu skeptický, ale snažit se 
o to budu to s nimi jako projednat, uvidíme, byl by to jako asi, byl by to placené, když by tu 
dočasnou zastávku umožnili, protože tam jsou i sklonové poměry a podobně, ale tady to 
uvidíme, jak tady tohle dopadne. Ale jinak jako zabýváme se tím, ale jako město tam neumí 
vybudovat silnici nějakou jinou z těch Maloměřic do města. 

Primátor města Brna 
Tak tam je to samozřejmě o tom, jestli ti mimobrněnští zejména alespoň se budou věnovat tomu, 
aby jeli buď na Kanice a na Líšeň anebo Adamov a Útěchov, že jo. Pokud tam budou, zůstanou 
viset, tak samozřejmě myslím si, že to jednou dvakrát a pak už opravdu tu cestu budou hledat 
jinudy. Je to o těch ranních špičkách, to ti, Kláro, dávám za pravdu, tam to prostě bude špatný. 
Chceš na to reagovat? Klára. 

Ing. Klára Liptáková 
No, j á j sem si vědoma tady těch možných opatření, o kterém pan Hollan mluvil, protože vlastně 
mě mrzí, že s nimi nepřišel odbor dopravy, ale my jako městská část, a nejsme ani až tak 
odborníci. Tu snahu krajské objížďky jsem já osobně projednávala už v zimě vlastně s krajem 
i s jejich odborem dopravy. Takže samozřejmě, že bez podpory Brna i brněnského odboru 
dopravy by to úplně hodili pod stůl. Ale domnívám se, že přece všichni známe a jeli jsme často 
v kraji i kolem tvrdých uzávěr, kde prostě normálně prostě napříč je bariéra a jednoduše je tam 
objížďka odkloněná natvrdo. Tady se mluví jenom o doporučujících značkách, což si myslím, 
že bude kosmetická úprava, která způsobí, že místo pětikilometrových front tam budou 
čtyřkilometrové. Čili se domnívám, že samo o sobě toto opatření doporučující vlastně v regionu 
objížďku Brna nebude až tak účinné. Mělo by to být soubor opatření jako jedno z dalších, 
protože jestliže mluvíme o tom, že si řidiči najdou objízdné trasy, když bude vlastně zácpa, tak 
to bude fungovat jedině za předpokladu, že bude kudy. To znamená, my jim ty objízdné trasy 
musíme nabídnout. A dopravně je zajistit takovým značením, aby existovaly. My z městské 
části víme ještě minimálně o třech dalších dopravních cestách, které můžou krátkodobě být pro 
záchranu vlastně té lokality, aby se vůbec lidi ve školním roce zvlášť obsloužili a dostali do 
práce, do školy, tak mohou být vlastně použity ještě minimálně tři vlásečnice. Uznáváme, zeje 
to tak na jednosměrky, že jsou to vlastně malé komunikace, aleje to lepší, když doprava poteče 
pomalinku, než když bude úplně stát. Takže já prosím i o zvážení těchto variant, protože jinak 
to bude obrovský kolaps. Nechci už teda zdržovat, ale toto jsem byla nucena vám říct. 

Primátor města Brna 
Děkuji, kolega Mrázek ještě krátce. 
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Richard Mrázek 
Já jenom krátký komentář. Já jenom bych rád upřesnil, že investorem je město Brno. V obou 
případech obě ty stavby byly projednávány s městskou částí, konkrétně s paní starostkou. 
Myslím si, že na těch jednáních ty varianty toho, jak pomoct té dopravě se poměrně jasně říkaly. 
Já ještě řeknu k tomu jednu věc. My k tomu připojíme monitoring. Už by ten monitoring měl 
být funkční. V podstatě toho toku dopravního prostřednictvím mobilních telefonů, lépe řečeno 
mobilních operátorů, abychom zjistili, jak se ti řidiči budou chovat jednak před tím, než ta 
svatba započne ať na ulici Karlova, či ulici Valchařské, tak i v průběhu té stavby a případně se 
ještě poté korigovaly objízdné trasy, které budou označeny. 

Primátor města Brna 
Děkuji. Ještě kolegyně Liptáková. 

Ing. Klára Liptáková 
Já už jenom velice stručně. Já bych si nedovolila zdržovat všechny a interpelovat, pane 
náměstku, pokud bych se těch jednání o těch potenciálních objízdných trasách na BKOMU 
neúčastnila. Právě proto, že se tam řešil především jenom přesměrování pruhu na véemóčku na 
Tomkově náměstí, a nikoliv objízdné trasy Karlovy nebo Valchařské, tak si dovoluju vlastně 
tady to zmínit. To je všechno ode mě. 

Primátor města Brna 
Děkuji. Kolega Říha. 

Martin Říha 
Takže děkuji za slovo. Já otázka a žádost na pana náměstka Hladíka. Protože to je z jeho gesce. 
Na Brno-středu v únoru Zastupitelstvo městské části Brno-střed rozhodlo o odepsání investiční 
akce vybudování mateřské školy Křídlovická s tím, že jako odůvodnění bylo konstatováno, že 
nepotřebujeme již dle průzkumu žádné místa v mateřských školách. Já si myslím, že to byla asi 
zřejmě chybná informace. Nicméně teď jsem se z tisku dozvěděl, že městská část hodlá 
investovat do výstavby mateřské školy nad pivovarem nebo z ulice Úvoz, jak je Pivovarská, 
takže bude tam celkem 50 míst. Ta akce na Křídlovické byla nachystána investičně. Projektově 
dokonce tam bylo stavební povolení a my jsme tu investici, no my, Zastupitelstvo městské části 
Brno-střed ji odepsalo a ptám se, jestli jsme se chovali jako dobrý hospodář, a zda byste se na 
to podíval a prošetřil tuto situaci. Pokavaď by tam došlo k pochybení, tak předpokládám, zeje 
to ve vaší gesci a zakročíte. Děkuji. 

Primátor města Bma 
Děkuji. Kolega Hladík. 

Mgr. Petr Hladík 
Pěkné odpoledne, podívám, prošetřím, nevím o tom, je to pro mě nová informace. Je to z úrovně 
městské části. Takže. 

Primátor města Bma 
Děkuji. Kolegyně Křemečková. 
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Ing. Naděžda Křemečková 
Já bych se chtěla vrátit ještě k projednávaným bodům 63 až 67. Zejména tedy k bodu 64. A 
chtěla bych odpovědi na dotaz, kolik nových funkčních míst v souvislosti se sociálními projekty 
vzniklo v rámci Magistrátu města Bma, respektive ještě má vzniknout, protože dnes jsme 
schvalovali další projekty, a to sice ten seznam ve struktuře - název projektu, popis pracovního 
místa a dobu na od kdy do kdy je toto funkční místo zřízeno. Dále protože některé projekty jsou 
na dva roky, některé na tři, tak bych chtěla vědět co potom s těmi lidmi, jestli je propustíme 
nebo ta sociální služba zanikne nebo co bude dál. A protože už jsem to nakousla při 
projednávání těch bodů a některé věci se ke mně donesly, tak bych chtěla znát počet stížností, 
které musela řešit policie ať už městská či státní v domech s nově zabydlenými nájemníky a 
jaká je platební morálka nově zabydlených nájemníků. Jestli už evidujeme nějaké neplatiče 
nebo jestli tedy všechno běží podle předpokladů. A jenom dopředu bych chtěla říci, že se takto 
budu ptát nějak jako vždycky po skončení nějakého období. 

Primátor města Bma 
Děkuji. Předpokládám, že stačí písemně. Děkuju. Kolega Kemdl. 

JUDr. Robert Kerndl 
Já mám, pane primátore, dvě interpelace. Pivní se týká akce, tak zvaného nebo německého 
domu na Moravském náměstí, kdy v rámci akce Meeting Bmo byl prostřednictvím TICU tato 
maketa realizována. Ten dotaz směřuje k tomu, zda tato předmětná maketa má veškerá potřebná 
platní povolení, to znamená především územní a stavební povolení a pokud je nemá, tak 
z jakého důvodu tento objekt nepodléhá této povinnosti. Takže to je ta první. Ta drahá 
interpelace ta se vztahuje k akci Sochy v ulicích, kterou realizuje Dům umění města Bma. Zde 
mě zajímá instalace objektu na ulici Nádražní u vchodu do krytu civilní obrany Denis a tato 
instalace je od umělce Christofa Zwienera pod názvem Z čistá jasná. Je to velice originální 
socha, řekl bych originální instalace. Zde by mne zajímalo, jaké jsou celkové náklady spojené 
s touto instalací, tedy zejména odměna autorovi, náklady spojené s instalací, včetně veškerých 
provozních nákladů. Já jenom pro ilustraci pro ty kolegy a kolegyně, kteří neví, o čem hovořím, 
tak je to opravdu velmi zajímavá věc aje to socha, která, jsou to v podstatě vzdechy, jenom, 
abyste měli představu (...lidské vzdechy). No tak to byl jenom takový krátký, krátká ukázka. 
Ono samozřejmě tato socha vyluzuje tyto podivné zvuky celý den. A samozřejmě lidé se ptají, 
co to má znamenat a proč k takovéto instalaci došlo a samozřejmě někteří občané mají i strach, 
zda v tomto výduchu z krytu nedochází k nějakým například k nějakému sexuálnímu napadení. 
Takže děkuji dopředu za odpověď. 

Primátor města Bma 
Na Ui druhou otázku odpovědět neumím, prověříme, odpovím, co se týká té první otázky -
makety. Podle informací, které mám já, ještě znovu to prověřím, veškeré povolení, co se týká 
k instalaci ne makety německého domu, ale ono to není úplně maketa německého domu, 
všechna povolení by měla být v pořádku. Ale ještě to prověřím a odpovíme. Kolega Onderka. 

Bc. Roman Onderka. MBA 
Pane primátore, jenom technická, já bych vás chtěl požádat o přesný písemný přepis z dnešního 
zasedání zastupitelstva od 15:30 do 15:47. Předem děkuji. 

Primátor města Bma 
Požádám asi Masarykovu univerzitu katedru českého jazyka, jak se správně interpretuje to, co 
jsme právě slyšeli. Kolega Říha. 
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